
 

Dagsorden sektorbestyrelsesmøde 

 

 

Mødedato: 31. oktober 2022 

Mødested: Mellemgade 12, 9800 Hjørring  

Møde startet kl.: 8.00 

Mødet afsluttet kl.: 15.30 

Næste møde: 28. november 2023 kl. 14.00 – 17.00  

Efterfølgende julefrokost 

Fraværende:  

Mødedeltagere: ALLE – Kirsten gik kl. 13.15 – Kristina gik kl. 12.00 – Mette gik kl. 
14.00 

Mødeleder:  Ditte Mikkelsen 

Referent: Lene Nielsen 

  

 

 

 

 

 

 



 

Referat  

1. Godkendelse af dagsorden godkendt 

2. medlemstal pædagogisk 
sektor 
- hvordan fastholder vi de 

medlemmer vi har? 
- hvordan hverver vi nye 

medlemmer? 

752 med efterlønner og pensionister 

585 erhvervsaktive 

Mette: udleverer en mappe til nye kolleger med ”FOA-
tilbud” og overenskomst materialer, hun tilbyder 
hendes hjælp med at få dem meldt ind. Mette har en 
organisationsprocent på 91 % 

Kristina: kontakter de ansatte når hun får 
lønindplaceringer, det er svært at få dem organiseret, 
da mange kun skal være der 1 år, hun har haft held 
med at få nogen meldt ind, hvis de fast ansatte 

Ditte: de fleste er medlemmer, hun forsøger at snakke 
med de få der ikke er organiseret 

Lone: snakker med dem, når hun har fået deres 
lønindplacering 

Lene: Fokus på at få elever organiseret, det er noget 
vi snakker meget om i vores samarbejde om elever i de 
nordjyske afdelinger. Vi skal blive bedre til at få dem 
organiseret  

Lis: tidligere leder italesatte at her er vi i FOA, men 
det sidste år har det været sværere. 

Gitte:  er AMR, de har en kollega, som ikke er 
organiseret  

Solveig: har ikke så mange kolleger på FOA´s 
overenskomst 

 

 



3. Budget – Hjørring og 
Brønderslev (alle) 

Brønderslev: der har været afholdt Budget orientering 
d. 24.10.23, i dagplejen skal den vakante 
dagplejepædagog stilling spares væk 

Hjørring: budget orientering d. 9.11.23 

Ditte: se orientering nedenfor 

4. Aktuelle sager til orientering 

 Sektor MED (Kristina 
og Lis P) 

 Sektor undervisning 
(Ditte) 

 Område MED (Kristina) 
 Fag MED Brønderslev 

(Mette – Kirsten) 
 Afdelingens 

bestyrelsesmøde (Lene 
og Kristina) 

 

Sektormed: se orientering fra Lis og Kristina 

 

Område med: der skal være leder seminar, hvor der 
skal tales om forældre samarbejde 

Fag med Brønderslev: handler meget om Budget, og ny 
senior vilkår hvor der er udarbejdet en 
hensigtserklæring  

Afd. Bestyrelsen: vi havde en snak om hvordan vi kan 
og skal bruge vores bestyrelsesmøder, d. 11 0g 12 
marts skal vi på konference hvor vi bl.a. skal drøfte 
det. 

Snak om økonomi nu og i fremtiden 

Kongres skal afholdes i uge 47 

5. gensidig orientering 

 

 

Lis: 

FTR-dagplejere fra hele region Nordjylland har afholdt 
møde i FOA Frederikshavn. Blandt emnerne var 
opfølgning på samarbejde mellem afdelinger og FTR’er, 
OK 24, lokalløn, seniorordninger, budget 2024 o.a. 

 

Sektor Med: Oplæg om den nye overordnede 
sundhedspolitik, som sendes til godkendelse i byrådet 
den 25. oktober 2023, og som senere skal udmøntes på 
alle arbejdspladser i kommunen. 



Byrådets 2. behandling af budget 2024 og besparelsen, 
samt forslaget omkring tilskud til pasning af egne børn og 
evt. indflydelse på dagtilbudsområdet. 

Der bliver et nyt og meget stort område-med. Ansættelse 
af ny direktør i Børne- og Arbejdsmarkedsforvaltningen 
udsat fra 01.12.2023 til 01.01. 2024. 

Kirsten Jensen fortalte om arbejdet med 
seniorpartnerskabet og udarbejdelse af en livsfasepolitik. 

 

Kristina: 

Jeg deltager i øjeblikket i en del ansættelsessamtaler på 
dagtilbudsområdet. Det er både fordi der er mange børn, 
men også fordi mange af de unge, er gået i gang med at 
læse. 

 

Jeg er med i en arbejdsgruppe, hvor vi skal i gang med at 
planlægge en ny temadag omkring sygefravær. Den sidste 
temadag var en succes, så derfor forsøger vi igen, og 
planlægger vi en dag i starten af 2024. 

Ditte: 

På skoleområdet er der indenfor specialområdet = 
Hjørring Skolen besluttet at der skal spares 4.3 millioner 
fra 1. august 2024 og med fuld indfasning i 2025. Dertil 
skal der ligeledes yderligere finansiering til i form af 
længere Sfo, som også får en økonomisk betydning for 
Hjørring Skolen med yderligere besparelse på 1.9 
millioner.  

Vi har i arbejdsplads Med arbejdet med muligheder for 
besparelse på alle områder. Men da langt størstedelen af 
de tildelte penge til Hjørring Skolen bliver brugt på 
lønninger, vil der naturligvis blive tale om afskedigelser.  

Da skoledagen skal nedsættes og Sfo forlænges, vil det 
muligvis få større konsekvenser for lærerstillinger også da 
de er den tunge løn del på området. Det skaber 



naturligvis allerede en del uro og snakke på 
arbejdspladsen. Specielt da mange allerede føler sig 
presset.  

 

Den nye sundhedspolitik er også blevet præsenteret på 
sektor undervisning.  

Visionen udfoldes med nedenstående beskrivelser: 

 

-Et godt liv i balance, hvor vi trives i hverdagen 

-Et godt liv med oplevelser, fællesskab og bevægelse 

-Et godt liv, hvor vi alle har mulighed for at udfolde og 
udvikle os 

 

Positive tilkendegivelser fra vores medlemsmøde - fint og 
passende indhold, dejligt med snak/mad inden - oplæg og 
igen tid til snak. Alle sagde at det var dejligt med tid til 
det i en travl hverdag. Så selvom vi ikke var mange, så var 
det vellykket vil jeg mene.  

Mette: 

Konstitueret leder har opsagt sin stilling pr. 1.12.23 

Kirsten: 

Byrådet har i budgetforliget besluttet, at der skal 
spares/findes 2,5 mio. i 2025 og 5.35 mio. i 2026-27. 
Indenfor børne og skoleområdet. 

Dette skal gøres ved en sammenlægning af Søndergade 
skole og Skolegade skolen. 

Der planlægges at førskolegrupper og 0. Klasserne 
allerede sammenlægges i 2024/25. 

Der er ligeledes besluttet, at der skal implementeres 
“mellemformer”. 



Mellemformer er, når der arbejdes med at støtte 
børnene på forskellig vis, så flest mulige børn kan gå i den 
lokale folkeskole, frem for at gå på specialskole. 

 

Byrådet har også i budgetforliget besluttet, at er skal 
spares på ledelse i skoledistrikterne. Der bliver kigget og 
undersøgt, om der skal laves en ny skolestruktur. 

 

Pr. 1 januar skal børnene først starte i børnehave den 
måned, hvor de fylder 3 år. 

Lene: 

På sidste morgen politisk møde var der besøg fra 
kompetencefonden. 

På sidste sektorformandsmøde handlede det meget om 
OK 24. 

Dagplejerne – der er et stort ønske om at starte forfra og 
få lavet en overenskomst, som er tilpasset de 
udfordringer vi står overfor i dag, bl.a. rekruttering og 
fastholdelse, senior ordningen som blev lavet i 2008, hvor 
man kan sige nej tak, til gæstebørn, kan måske laves 
bedre, så belastningen ikke bliver så stor for de 
dagplejere under 58 år. 62% af landets dagplejere er over 
50 år. 

Pædagogmedhjælpere/pædagogiske assistenter – ønske 
om at vikar arbejde kan tælle med som anciennitet, frit 
valgs ordningen, der skal man i dag selv meddele hvis 
man ønsker frihed i stedet for indbetaling til pension. 

Dagplejepædagoger- i nogle kommuner får de tillæg fordi 
de får ledelsesansvar, det er vigtigt at de ikke skal bruges 
som ledere, da der er stort behov for deres pædagogiske 
sparring ude hos dagplejerne, set ift. kvalitetsrapporten. 

Budgetorientering i Brønderslev kommune 24. oktober 

Budgetorientering i Hjørring kommune 9. november 



 

 

6. evaluering af medlemsmøde 
d.12.10.23 

- fremadrettede 
arrangementer i sektoren? 

Medlemsmøde for pædagogmedhjælpere og 
pædagogiske assistenter. Der var 8 medlemmer og 5 
fra bestyrelsen. Vi havde nogle gode snakke, der var 
pædagogmedhjælpere med fra det kommunale og det 
private. Tilbagemeldinger er det var et godt møde, 
med faglig information, men også dejligt at der var tid 
til at snakke sammen under aftensmaden inden vi 
startede 

 

OBS! 

I stedet for at kalde det et medlemsmøde, så kald det 
noget mere inspirerende ” Bliver din vagtplan ændret” 

 

Brainstorm – hvad kunne vi arrangere i fremtiden! 

Rikke Yde Tordrup 

Charlotte Østergaard 

Karen Marie Lillelund 

Særlig sensitive børn 

Angst hos børn 

Belastningspsykologi Rikke Høgsted (alle sektorer) 

Blomsterarrangement 

 

 

Generalforsamling (21. marts 2024) evt. med 
efterfølgende foredrag/oplæg (Ditte undersøger 



vedr., en mindfulnessunderviser kan komme og give et 
oplæg) 

7. kvalitetsrapport dagtilbud  

- hvordan og hvad kan vi bruge 
den til? 

Vi læste Pixi udgaverne af begge rapporter 

Dagplejen: 

Økonomi til indretning inde og ude? 

Hvor stor en andel er uddannet personale 

Konsulent til at vejlede til læringsmiljø 

I Hjørring arbejder de i forvejen med Kids. 

 

 

Daginstitutioner: 

Vi ser den samme problematik som i dagplejen.  

Der mangler økonomi til at gøre institutionerne mere 
optimale både ude og inde. 

Mere uddannelse til pædagogmedhjælpere 

I Brønderslev kommune får pædagogmedhjælperne 
ikke ICDP 

Der er mulighed for at bruge midler fra 
kompetencefonden, for at få efteruddannet 
personalet. 

 

 

Vi drøftede at vi vil invitere politikkerne til kaffemøde 
vedr. uddannelse / rapporten, vi vil spørge om Birgit 
Stechmann vil deltage evt. på teams 

8. OK 24 

 

Ok møde i AKKC- ca. 100 medlemmer fra FOA 
Vendsyssel deltog. 



FOA Vendsyssel har indsendt 127 krav på baggrund af 
de krav der blev drøftet på OK møde i vrå , fordelt på 
alle 3 sektorer. 

28 generelle krav er sendt 

1. løn 
2. arbejdstid 
3. arbejdsmiljø 
4. elever 
5. pension, seniorliv, frit valg 
6. uddannelse 

 

gennemgang af hvad pædagogisk sektor centralt har 
indsendt. 

 

9. Økonomi (vedhæftet) Budgettet gennemgået 

10. Punkter til næste møde  Planlægning af generalforsamling (oplægsholder) 

Aktiviteter i fremtiden 

 

 

11. evt. Næste møde 28.11.23 skriftlig orientering sendes til 
Lene d. 14.11.23 (send reminder) 

Dagsorden udsendes d. 17.11.23 

HUSK VI SKAL HAVE PAKKESPIL – ALLE 
MEDBRINGER 2 PAKKER. 

  

 


